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ALV Coöperatie Zevenster Zonnestroom 21 juni 2022 

19.30 uur Kade-Z, Van Starkenborghkanaal Zuidzijde 1 

  

Aanwezig: Bestuur: R. Brondijk (voorzitter), C. Denissen (secretaris), M. Dijk 

(penningmeester) en K. Jansen.  

Oosting Administraties: B. J. Oosting (accountant). 

Leden: J. van Ameyden van Duym, F. de Boer, C. Bolhuis, N. Bolhuis-Kho, E. Gotink, 

M. Hadash, D. Hensums, H. Hinnen, T. Kuipers, M. Meijndert-Boele, R. van Nuil,  

A. Schipper, J.K. Star, H. Timmer, A. de Vries, S. de Vries, J. Wieringa, H. Wilzing,  

K. Ykema-Westerhuis, G. Zengerink. 

Afwezig met afmelding: H. Dijkslag, A. van Esch, R. Frankenhuis, S. Hut, R. 

Kersten, E. Koen, J. Kraakman, H. Kuipers-Faber, E. Meindertsma, J. Middeldorp, J. 

Pegels, M. Schaafsma, A. Stapelkamp, W. Steendam, R. Vugts, A. Zuiderveld 

 

1.    Opening en welkom door Reint Brondijk 

 

2.    Mededelingen vanuit het bestuur door Reint Brondijk 

- De energieprijzen stijgen enorm. Energieleveranciers nemen zelfs tijdelijk geen 

nieuwe klanten aan. Vaste contracten zijn nu gunstig. 

- De aanleg van zonnepanelen is erg populair. Aanleveren van materialen zoals 

omvormers is voor veel projecten een probleem. Voor onze nieuwe projecten hebben 

we alle materialen al gereserveerd en verwachten we geen problemen. 

- Verzekeringen stellen hoge eisen aan grote projecten: de veiligheid moet 

gegarandeerd zijn. Bij (storm-/hagel-)schade of brand zijn de kosten aan het 

herstellen en opruimen van zonnepanelen namelijk erg hoog. 

- De landelijke koepel ‘Energie Samen’ behartigt de belangen van 

energiecoöperaties. Zij lobbyt bij de overheid op de hoogte van de subsidie 

(Subsidieregeling Coöperatieve Energieopwekking, SCE). Volgens Energie Samen is 

deze subsidie te laag. Zonnepanelen op land leveren een lager rendement. Hier is de 

subsidie dus te laag. Zonnepanelen op dak hebben een beter rendement.  

- De ‘teruglever’-vergoeding bij eigen zonnepanelen is nog niet goed aangepast bij 

energieleveranciers (bijv. u levert meer dan u verbruikt). De afbouw van de saldering 

is uitgesteld naar 2025. 

- Opgewekte energie opslaan in batterijen (accu’s) is nog in ontwikkeling. Het is nu 

nog erg duur en nauwelijks tot niet rendabel. 

- Het stroomverbruik in Nederland neemt toe en het gas- en benzineverbruik neemt 

af. Minister van Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening (Hugo de Jonge) wil dat in 

2026 ieder huishouden een (hybride) warmtepomp heeft. Dit zal niet haalbaar zijn, 

maar het is mooi dat de beweging naar duurzame (niet-fossiele) energie momenteel 

goed op gang komt! 
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- Voor huishoudens (met een eigen woning) die willen verduurzamen is het mogelijk 

geld te lenen bij het Nationaal Warmtefonds (voor isolatie én zonnepanelen). 

- Bij het Bouwfonds/Woonfonds Gemeente Westerkwartier is dit ook mogelijk 

(goedkoper). Voor ouderen met een eigen woning is er een speciale regeling om te 

verduurzamen: de lening wordt pas afgelost bij verhuizing of overlijden. Inzet bij deze 

lening is de overwaarde van het huis zodat er geen extra maandlasten zijn.   

- Onze Coöperatie heeft zich, op verzoek van de ALV, teruggetrokken uit het Carport 

‘Stationspark’ project bij het Station Zuidhorn. Het bestuur was zelf ook niet tevreden 

over de opzet. De coöperatie Gloed uit Garnwerd heeft de exploitatie op zich 

genomen. Het project is momenteel aangelegd maar nog niet aangesloten.  

- Het project van een ‘Zonneweide’ waar onze coöperatie voor was benaderd ligt stil. 

Er is een ‘radiostilte’, d.w.z. het bestuur hoort al een jaar geen nieuwe berichten van 

de investeerders en de Gemeente Westerkwartier.  

- Het project ‘zon-op-dak’ bij De Rank (Zuidhorn) waar onze coöperatie in 2021 mee 

was gestart is niet voortgezet. De aanleg van zonnepanelen op dit dak bleek 

uiteindelijk te duur om het project rendabel te krijgen.  

 

3.    Verslag ALV 16-9-2021 ter goedkeuring 

De notulen van ALV 2021 worden goedgekeurd en als zodanig vastgesteld. De 

secretaris Carien Denissen wordt bedankt voor het samenstellen van het verslag.  

 

N.a.v. de ALV 2021 is een commissie van vier leden (Joke van Ameyden van Duym, 

Betty Jansen, Ruud Kersten en Ellen Koen) voor een informeel gesprek naar de 

Gemeente Westerkwartier gegaan. Joke vertelt namens de commissie dat de inzet 

van het gesprek was om de goodwill van de Coöperatie Zevenster Zonnestroom aan 

de Gemeente te laten weten, in het eventueel samenwerken in (alleen zon-op-dak) 

projecten in de toekomst. Gesprekspartners waren wethouder Hielke Westra (met 

portefeuille duurzaamheid) en ambtenaar Jochem Pennekamp. Zij gaven aan dat ze 

hoge ambities hadden voor de gemeente. Ze hadden 20 daken op het oog waarop bij 

elk minstens 40 zonnepanelen gelegd konden worden. Er zou een inventarisatielijst 

opgestuurd worden. Deze lijst is niet verstuurd, maar moet er ongetwijfeld wel zijn 

(scholen e.d. in de gemeente). De werkgroep zou ook uitgenodigd worden voor een 

overleg met ondernemers in de gemeente (begin 2022), maar dat is niet gebeurd. De 

ALV stelt voor het overleg nog een keer (informeel) voort te zetten. Misschien kan er 

een ingang gezocht worden via een politieke partij?  

Ter aanvulling:  Hielke Westra is niet teruggekomen na de gemeenteverkiezingen 

2022 als wethouder. Reint Brondijk heeft wel regelmatig contact met ambtenaar 

Jochem Pennekamp. Carien Denissen neemt deel aan  de ‘Regiotafel’, dit is een 

formeel overleg (acht keer per jaar) tussen GrEK (Groninger Energiekoepel, 

samenwerkingsverband van plaatselijke energiecoöperaties) en de Gemeente 

Westerkwartier. Hierbij zijn alle energiecoöperaties uit de gemeente betrokken. De 

deelnemers wisselen ervaringen uit en delen informatie. 
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4.    Terugblik op het afgelopen productiejaar door Klaas Jansen 

Project 1 Zevenster: gemiddelde  productie per paneel in 2019 240 kWh, in 2020 265 

kWh en in 2021 230 kWh. 

Project 2 Zevenster: gemiddelde  productie per paneel in 2019 286 kWh, in 2020 258 

kWh en in 2021 244 kWh. 

Project 3 Hubo: de gemiddelde  productie per paneel in 2021 292 kWh 

 

De rendementen zoals destijds door de leveranciers voorspeld werden, worden niet 

gehaald. Productiejaar 2021 was een matig jaar. Productiejaar 2022 belooft meer. 

Het probleem de afgelopen maanden was dat er regelmatig storingen waren.  

Via de inlogcode (herhaling wachtwoord in volgende Nieuwsbrief) is de productie te 

volgen. In elk nieuw project doen de nieuwe zonnepanelen het weer beter. De 

nieuwe panelen voor project 4 en project 5 zullen 400 kWh of meer per jaar leveren.  

 

Wij verkopen onze opgewekte zonne-energie aan Greenchoice. Deze levert een 

goede prijs, die steeds met de energiemarkt van de drie grootste energiebedrijven 

meegaat. Om de 3 jaar sluiten we een nieuw contract af. Tot nu toe was het steeds 

met Qurrent en de opvolger Greenchoice. Als we ooit zouden overstappen naar een 

andere inkoper, dan kunnen de leden die bij Greenchoice zitten hier blijven. 

Greenchoice en EnergieVanOns geven ons een bonus per lid en geven de 

energiebelasting terug na aanvraag van onze accountant. Alle andere 

energiebedrijven geven de energiebelasting ook terug, maar daar moeten de leden 

zelf achteraan. Leden uit de projecten 1 t/m 3 moeten aan Carien doorgeven 

wanneer ze van energieleverancier veranderen! Dit i.v.m. de teruggave 

energiebelasting. Omdat dit per jaar is, moet dan bij twee leveranciers een deel van 

de energiebelasting worden teruggevraagd!  

Projecten 4 en 5 werken niet via de teruggave energiebelasting (veel minder 

rompslomp), maar met een subsidie die de coöperatie ontvangt van de overheid. 

De ALV adviseert te overwegen de zonnepanelen schoon te maken. Dat levert soms 

10% meeropbrengst! 

 

5.    Financiële verantwoording door Bert Jan Oosting 

Het jaarverslag 2021 is gemaakt door Oosting Administraties. 

De vaste activa (bezittingen) van de Coöperatie Zevenster Zonnestroom zijn in 2021 

ongeveer gelijk gebleven aan 2020 en zijn € 147.810,-.  

Na 15 jaar is elk project afgeschreven. De panelen komen dan in eigendom van de 

dak-eigenaar. 

Er zijn vorderingen op leden omdat enkelen leden (project 3) de panelen in termijnen 

betalen. De lening bij familie Kuipers (project 1) is afgelost. Er staan nog een lening 

uit bij Fonds Nieuwe Doen (project 2). 

Besloten is om de projecten 1, 2 en 3 apart te administreren. Kosten en opbrengsten 

van een project komen op het project zelf. Overheadkosten worden over alle 

projecten en aantal certificaten naar rato verdeeld. Dit is straks dus met 5 projecten. 
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Fiscaal (op papier) is de coöperatie verliesgevend omdat de opbrengsten jaarlijks 

naar verwachting lager zullen zijn dan de kosten van de coöperatie. Over verliezen 

hoeven we uiteraard geen belasting te betalen. De verliezen zullen overigens naar 

verwachting gering zijn. Dat betekent dat het eigen vermogen (het verschil tussen de 

bezittingen en de schulden) van de coöperatie vrij hoog zal blijven. Eind 2021 is het 

€ 126.056, bestaande uit de nominale waarde van het ingelegde vermogen 

(€ 93.120) en de reserves (€ 32.936). Dit bedrag (het eigen vermogen) zal dus naar 

verwachting jaarlijks dalen met het gerealiseerde verlies van de coöperatie. Aan het 

einde van de looptijd zal echter voor ieder project nog een fors eigen vermogen 

overblijven. Tussentijds of aan het eind van de looptijd moet de ALV beslissen wat er 

met dat eigen vermogen moet gebeuren.  

Resumerend, de leden van de coöperatie zien dus de nominale waarde van hun 

certificaten teruglopen tot nihil. Deze waardedaling (1/15 per jaar) wordt echter 

boekhoudkundig toegevoegd aan de reserves en verdwijnt dus niet zomaar. De 

feitelijke waarde van de certificaten (we zouden dat de intrinsieke waarde kunnen 

noemen) zal dus hoog blijven en daalt alleen maar per jaar met het verlies per 

certificaat. 

Sommige leden moeten de waarde van de certificaten opgeven bij de 

belastingaangifte. Carien heeft de nominale (fiscale) waarde van de certificaten aan 

alle leden individueel doorgestuurd afgelopen voorjaar.  

 

6.    Verslag kascommissie 2021 

De controle van de financiële administratie 2021 werd gedaan door Ellen Koen 

(verhinderd) en Engbert Gotink. Engbert geeft aan dat de administratie van 

penningmeester Margriet Dijk keurig in orde is. Alles was erg overzichtelijk. De 

financiële administratie is door beide leden van de kascommissie akkoord bevonden. 

Aan het bestuur wordt decharge verleend over het boekjaar 2021. 

Ellen Koen gaat de kascommissie verlaten. Guus Zengerink gaat haar plaats 

innemen in de kascommissie 2022. 

 

Engbert Gotink geeft aan dat er veel kennis en ervaring is in het huidige bestuur. Dit 

maakt de coöperatie kwetsbaar als er iemand onverhoopt uitvalt. Hoe borgen we dat 

voor de toekomst?  

 

7.    Bestuursverkiezing  

Reint Brondijk is aftredend voorzitter, maar is verkiesbaar. Er hebben zich geen 

tegenkandidaten aangemeld. Reint wordt herbenoemd voor 4 jaar (tot 2026). 

 

Naar aanleiding van de opmerking van Engbert Gotink doet Reint een oproep aan de 

aanwezigen om als extra betrokken lid naar de bestuursvergaderingen te komen.  

Meld je aan! 

Verder spreken we af dat de bestuursleden een taakverdeling per bestuurslid op 

papier zetten en een profielschets (kennis en achtergrond).  
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8.    Nieuwe projecten 

Projecten 4 en 5 zijn door de SCE (Subsidieregeling Coöperatieve Energie- 

opwekking) aanvraag gekomen van RVO. De overheid wil dat men particulier samen 

duurzame energie opwekt. Project 4 komt met 210 certificaten bij Kingma 

(Osseweide) aan de Friesestraatweg te Aduard en Project 5 met 202 certificaten bij 

Ridder aan de Industrieweg te Noordhorn. Theoretisch zal het rendement bij beide 

projecten 7,5% zijn. Mogelijk is het rendement hoger. De RVO subsidie is een 

basisgarantie (minimum garantieprijs) en daarop komt de opbrengst van de 

opgewekte zonne-energie. Wij hebben bij RoosenRoose (plaatselijk bedrijf) een 

geschikte offerte ontvangen. RoosenRoose heeft alle materialen ingekocht en klaar 

liggen voor de installatie.  

De aansluiting van project 5 (Ridder, Noordhorn) is op korte termijn. RoosenRoose 

begint in juli met de aanleg. In dit project is nog een beetje ruimte. Aanwezige leden 

die al lang op de wachtlijst staan en al hebben betaald kunnen eventueel 

overstappen van project 4 naar project 5.    

Project 4 (Osseweide, Aduard) moet wachten op de nieuwe kabel aan de 

Spanjaarsdijk in Aduard alvorens aansluiting mogelijk is. Enexis heeft nog geen 

datum genoemd. Dit is erg jammer.  

 

9.    Rondvraag 

Wat gebeurt er als het project na 15 jaar stopt? De zonnepanelen zijn na 15 jaar 

afgeschreven en gaan in eigendom naar de dak-eigenaar. Zo staat het in de 

informatie en de overeenkomst die ieder lid heeft getekend. Wij hoeven de 

zonnepanelen niet op te ruimen.  Wat er gebeurt met de boekhoudkundige ‘reserve’ 

(opbrengst/intrinsieke waarde) van de zonnepanelen wordt door de leden van het 

betreffende project bepaald. Dat kan zijn uitkeren (naar rato). 

 

10. Sluiting van de ALV door Reint Brondijk 

Reint bedankt alle aanwezigen voor hun inbreng. 

 

Carien Denissen 

secretaris, CZZ 

 

juli 2022 

  

 


